
  

یکشنبه 19 آذر 1402، 26 جمادی الاول 1445 ، 10 دسامبر 2023، شماره 24361

استاندار هرمزگان:   

سازمانآگهیهااقتصـاد کیـش
44424999

مهدی دوســتی در نشســت با نخبــگان و جمعی از 
نمایندگان اقشار مختلف بندرخمیر که با حضور ائمه 
جمعه شیعه و اهل سنت شهرستان برگزار شد، اظهار 
کرد: گردشگری تالابی، معادن و ظرفیت های بندری را 
به عنوان محورهای توسعه شهرستان بندرخمیر تعریف 

کرده ایم.
به گفته وی، این مساله  به طور قطع ایجاد پیوند به این سه 
محور منجر به شکل گیری اقتصاد رقابتی خواهد شد و 
تلاش داریم اقتصاد معدن را به بندر تخصصی و اقتصاد 

دریا متصل کنیم.
وی بیان کرد: برای طرح های شــیلاتی، گردشگری و 
توســعه گلخانه های شهر تالابی خمیر نیز تسهیلات 

ویژه ای درنظر گرفته شده است.
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان همچنین با اشاره 
به تعریف پروژه شهر شیشــه در محدوده شهرستان 
خمیر و طرح کشــت ۶.۵ میلیون درخت در اســتان 
افــزود: بخش عمده ای از درختــان حرایی که در این 
طرح کشت می شود، حاصل زحمات تولیدکنندگان 

نهالستان بندرخمیر است.
افتتاح بندرگاه جدید خمیر پس از ۱۴ سال  

دوستی همچنین با بیان اینکه بسیاری از خدمات انجام 
شــده در دولت سیزدهم مطالبات چندین و چند ساله 
مردم خمیر بوده است، ابراز کرد: افتتاح بندرگاه جدید 
خمیر پس از ۱۴ سال یکی از کارهای مهمی بود که در 
دولت سیزدهم انجام شد که در همین هفت ماهه اخیر 
۷۰۰ هزار تن صادرات از آن به مقصد کشورهای هدف 

انجام شد که نشان از قابلیت بالای این بندرگاه دارد.
وی یادآور شــد: ایجاد بخش جدید کهورستان، آغاز 
۲ پروژه کارخانه های سیمان و آرد، تکمیل کمربندی 
خمیر و توســعه اماکن ورزشــی و آموزشی نیز از این 
دســته طرح ها بوده که در دولت سیزدهم به سرانجام 

رسیده است.
اســتاندار هرمزگان ادامه داد: کارهای بزرگی در حوزه 
تامین آب شهرستان نیز انجام شده که به صورت نمونه 
تنها در بحث تامین آب بخش کشار ۲ هزار میلیارد ریال 
هزینه شد و برای توسعه محورهای منتهی به بندرخمیر 
نیز اعتبارات قابل توجهی هزینه شده که در سال ۱۴۰۳ 

نتایج آن را مشاهده خواهید کرد.
دوستی تاکید کرد: یکی از مطالباتی که مردم بندرخمیر 
داشتند تغییر در ساختار نهضت ملی مسکن از چهار طبقه 
به ویلایی بود که براســاس سیاستی که رییس جمهور 
در پیــش دارند و تاکید وی بر محور قراردادن مردم در 
تصمیم گیری ها امکان احــداث واحدهای ۲ طبقه با 

وجود افزایش هزینه ها برای دولت فراهم شد.
وی در پاسخ به دغدغه های نماینده کشاورزان بندرخمیر 
نیز گفت: یکی مهم ترین مباحثی که در راستای کمک به 
کشاورزان دنبال می کنیم بحث سنددارکردن زمین های 
کشاورزی است که در شرق و غرب استان درحال انجام 

است.

دوســتی با تاکید بر اینکه اعتبارات برای تکمیل کمپ 
قایقرانی بندرخمیر تخصیص داده خواهد شد، گریزی 
هم به دغدغه گروه های مردمی در رابطه با استشمام بوی 
گاز در بخشــی از شهرستان زد و اضافه کرد: برای حل 
مساله بوی گاز پیش تر مدیرکل محیط زیست استان را 
مامور کرده ام که مجدد بر بررســی های دقیق تر تاکید 
خواهد شــد ضمن اینکه باید ارزیابی های فنی جهت 

یافتن محل نشت گاز نیز در دستورکار قرار گیرد.
استاندار هرمزگان یادآور شد: حد فاصل ۲ سفر رییس 
جمهور به اســتان هرمزگان اتفاقات مبارک بسیاری 
در اســتان افتاده است و در سفر پیشین ما به شهرستان 

بندرخمیر نیز ۳۵ مصوبه داشــتیم که ۲۳ مصوبه از آن 
انجام شده و ۱۲ مصوبه در دست اقدام است.
سند توسعه بندرخمیر تدوین شود

امــام جمعه بندرخمیر نیز در این نشســت بر تدوین 
ســند توسعه و چشم انداز شهرستان به عنوان یک نیاز 
تاکید کرد و گفت: تکلیف شود که مدیران در این راستا 
حرکت کنند که با همت دانشگاهیان شهرستان این سند 

به صورت پیش نویس آماده شده است.
حجت الاســلام صالحی افزود: شهرستان بندرخمیر 
حجم زیادی از معادن استان را در خود جای داده و صنایع 
بزرگی نیز در آن حضور دارند، از این رو درخواســت 
داریم که صندوق توســعه شهرستان راه اندازی شود و 
معادن و صنایع شهرستان در قالب قانون مسئولیت های 

اجتماعی را برای مسایل اولویت دار هزینه کنند.
وی عنوان  کرد: ســاختار اداری شهرستان بندرخمیر 
معیوب است و بســیاری از ادارات اختیارات کافی را 
برای رسیدگی به امور مردم ندارند و همین امر موجب 
شده مراجعه مردم بی نتیجه باشد، بنابراین خواستاریم 

ساختار اداری شهرستان ارتقا یابد.
وی افزود: تبدیل نمایندگی ثبت اسناد و املاک به اداره 
مستقل و همچنین ارتقای نمایندگی شیلات شهرستان 
از جمله مطالبات مردم است که می تواند جلوی تردد 

بسیاری از مردم به مرکز استان را بگیرد.
امام جمعه بندرخمیر تاکید کرد: بیمارستان بندرخمیر با 
امکانات فعلی پاسخگوی نیازهای بهداشتی و درمانی 
شهرســتان بندرخمیر نیســت و ضرورت دارد این 
بیمارستان ارتقا پیدا کند؛ ضمن اینکه تکمیل باند دوم 
بندرعبــاس به بندرخمیر و اتمام پل رودخانه مهران از 

دیگر مطالبات مردم است.
در ایــن نشســت، نماینده جامعه صیــادی، نماینده 
لنج داران، نمایندگان کشاورزان، معدن کاران، اصناف، 
فرهنگیان، هنرمندان، طلاب، بانوان، نماینده شوراها، 
ورزشکاران، فعالان صنایع دستی، دانشجویان و نماینده 
فعالان گردشــکری به بیــان دیدگاه ها و نقطه نظرات 
پرداختند. نداشتن پارکینگ صیادی، تسهیل در صدور 
مجوز ســایت پرورش میگوی لشتغان، افزایش تعداد 
ســفرهای ملوانی، ســنددارکردن اراضی کشاورزی، 
مشــکلات آلایندگی صنایع، تاسیس کانون فرهنگی 
ورزشی بانوان، تولید محتوی برای معرفی جاذبه های 
گردشگری بندرخمیر و انتشار در رسانه ملی از موارد 

مطروح شده در این نشست بود.
شهرســتان بندرخمیر با ۵۶ هزار نفر جمعیت در ۷۰ 
کیلومتری غرب بندرعباس مرکز استان هرمزگان واقع 

شده است.

بخشی از تقاضای توسعه صنایع غرب هرمزگان
 به بندرخمیر منتقل می شود

        اقتصاد کیش -    استاندار هرمزگان 
با اشاره به اینکه در جهت توسعه بندرخمیر، 
بخشــی از تقاضای صنایع غرب استان به 
شرق این شهربندری انتقال می دهیم، گفت: 
از ایــن طریــق می توانیم بــا پرداخت 
مالیات هــای این صنایــع در جغرافیای 
بندرخمیر آبادانی شــهری و روستایی را 

سرعت بخشیم. اقتصاد کیش -  مدیرکل حوزه استاندار هرمزگان گفت: روابط  عمومی های دستگاه های 
اجرایی استان در حوزه اطلاع رسانی و ارتباط با اصحاب رسانه باید فعال تر عمل کنند.

حمیدرضا زارعی در آیین پایانی مرحله استانی رویداد سراسری تولید محتوای بسیج 
افزود: کارهای بزرگی به همت دولت ســیزدهم در این اســتان انجام شده است که به 
خوبی انعکاس داده نشده و مردم از آن ها بی خبر هستند؛ از این رو روابط عمومی های 

دستگاه های اجرایی باید نقش فعال تری در این زمینه ایفا کنند.
وی بیان کرد: مسوولان باید عملکرد و موفقیت های دستگاه خود را به صورت شفاف، 
بیان و رسانه ای کنند و اصحاب رسانه نیز کمک کنند موفقیت های دولت و نظام را به 

گوش مردم جامعه برسانند.
او همچنین با اشــاره به انتخابات پیش رو اظهار کرد: در این راســتا همه باید هدفمان 
امیدآفرینی برای اقشار مختلف مردم باشد و هر عمل، حرف یا قلمی که به امید مردم 
به انقلاب و نظام خدشه وارد کند، محکوم به شکست بوده و راه به جایی نخواهد برد.

زارعی همچنین در ادامه یادآورشــد: دفتر حوزه استاندار نیز به روی همه مردم بویژه 
اصحاب رســانه و خبرنگاران باز اســت و روزانه تعداد زیادی از مردم، مسوولان و 

اصحاب رسانه با مراجعه به این دفتر مسائل و موضوعات خود را مطرح می کنند.
وی افزود: بنای حوزه استاندار و تاکید مقام عالی دولت در استان بر استفاده از تمامی 

ظرفیت ها در حوزه رسانه و فضای مجازی با هر سلیقه ای است.

مدیرکل حوزه استاندار هرمزگان:

روابط  عمومی های هرمزگان در حوزه 
اطلاع رسانی فعال تر عمل کنند

اقتصاد کیش -   رئیس کل دادگستری هرمزگان از تعیین قاضی ویژه برای نظارت بر 
عملکرد کارگروه تعیین ماهیت مشتقات نفتی این استان خبر داد.

نهمین جلسه ستاد پیگیری اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی دادگستری استان 
هرمزگان با حضور »مجتبی قهرمانی«، رئیس کل دادگستری استان، »عارف اکبری«، 
دادستان عمومی و انقلاب بندرعباس، »محمد سروش سهیلی راد«، مدیر کل استاندارد 
اســتان و جمعی از مسئولان قضایی و اجرایی در اداره کل استاندارد استان هرمزگان 

برگزار شد.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان اظهار داشت: در جریان این نشست موضوعات 
مرتبط با مشــکلات شرکت های صادر کننده فرآورده های نفتی در خصوص حمل 
محصولات شان به وسیله فلکسی تانک مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد در این 
خصوص کار کارشناسی بیشتری انجام شود و مصوبات مربوطه مورد پیگیری قرار 

گیرد.
مجتبی قهرمانی همچنین با اشاره به بررسی عملکرد کارگروه تعیین ماهیت مشتقات نفتی 
استان هرمزگان در جلسه ستاد پیگیری سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی دادگستری، 
گفت: عملکرد این کارگروه به هیچ وجه مطلوب نیست و در نتیجه این عملکرد ضعیف 
هم اکنون بیش از ۲ هزار و ۸۰۰ نمونه و سند اظهار شده در انتظار تصمیم گیری به سر 
می برند که بعضی از آنها مربوط به ابتدای سال ۱۴۰۱ هستند و بیش از یک سال و نیم 

از زمان تحویل آنها گذشته است.
وی تصریح کرد: متأسفانه جلسات متعددی از کارگروه تعیین ماهیت مشتقات نفتی 
اســتان هرمزگان به علت عدم حضور کامل و مؤثر اعضا برگزار نشــده و برخلاف 

سیاست های تسهیل تجارت در این کارگروه، کار گره خورده است.
قهرمانی یادآور شد: تأخیر کارگروه تعیین ماهیت مشتقات نفتی استان هرمزگان در 
تصمیم گیری برای تجار و بازرگانان خسارات و هزینه های مادی و معنوی هنگفتی را 
به دنبال داشته که از جمله مهمترین آنها می توان به اجبار صادرکنندگان به سپردن تضامین 

سنگین و پرداخت سود بانکی و وثیقه جهت صادرات محموله های شان اشاره کرد.
رئیس کل دادگستری هرمزگان خاطرنشان کرد: بر این اساس مصوب شده که دو تیم 
به صورت مستمر در دو شیفت کاری تمام این ۲ هزار و ۸۰۰ نمونه و سند اظهار شده 
را بررسی کنند و یک قاضی هم به نمایندگی از دادستان بر عملکرد آنها نظارت کند تا 

مشکلات صادر کنندگان فرآورده های نفتی هر چه زودتر حل شود.
رئیس کل دادگستری هرمزگان به همراه دادستان مرکز استان در ادامه با حضور در یکی 
از آزمایشگاه های همکار اداره استاندارد، ضمن نظارت بر فرآیند اقدامات این مرکز در 

جریان مراحل انجام آزمایشات قرار گرفت.
وی با تأکید بر اینکه ارائه خدمت باید در محل کانون خدمت گیرندگان باشد، خاطرنشان 
کرد: در حوزه آزمایشــات ضرورت دارد با اتخاذ تدابیر لازم نسبت به استقرار تمامی 
تجهیزات آزمایشگاهی مورد نیاز در استان هرمزگان، پیگیری های لازم صورت گیرد.

رئیس کل دادگستری استان هرمزگان همچنین پس از استماع مشکلات و مطالبات 
مسئولان آزمایشگاه مذکور، به منظور رفع موانع موجود جهت تسریع در روند اعلام 

نتایج آزمایشات، دستورات لازم را صادر کرد.

 

تعیین قاضی ویژه برای نظارت بر عملکرد 
کارگروه تعیین ماهیت مشتقات نفتی هرمزگان

اقتصاد کیش -   مدیرکل شیلات هرمزگان از شروع عملیات لایروبی بندر باسعیدو 
با اعتباری بالغ بر ۱۲۲ میلیارد تومان و به میزان ۳۵۰ هزار متر مکعب حجم لایروبی با 

همت سازمان شیلات ایران خبر داد.
مسعود بارانی با اشاره به اینکه قشم را می توان نگین فعالیت های شیلاتی و به ویژه 
صیادی استان و کشور خواند گفت: صید و صیادی در شهرستان قشم از دیرباز جایگاه 
ویژه ای داشته است  و با حمایت های سازمان شیلات ایران و شیلات هرمزگان در این 
شهرستان توانسته همگام با پیشرفت در بخش آبزی پروری، فعالیت های صیدو صیادی 

در قشم را نیز ارتقا دهد.
بارانی با اشــاره به اهمیت و جایگاه بندر صیادی باســعیدو تسریع در انجام عملیات 

لایروبی بندر باسعیدو با توجه مطالعات صورت گرفته ضروری خواند.
وی با اشاره به اینکه شیلات هرمزگان در حوزه خدمات صیادی و بنادر صیادی اقدامات 
بسیار خوبی داشته است تصریح کرد: با توجه به تلاش های صورت گرفته و همچنین 
وضعیت خوب پروژه های احداث، بهسازی و ساماندهی بنادر صیادی خوشبختانه 
شاهد رشد و پیشرفت قابل توجهی در روند اجرای پروژه های بنادر صیادی در استان 

هرمزگان هستیم.
مدیر کل شیلات هرمزگان با بیان اینکه قشم رتبه اول تولیدات شیلاتی استان هرمزگان را 
به خود اختصاص داده است گفت: این مهم بیانگر حمایت ها و پشتیبانی های سازمان 

شیلات ایران و شیلات استان است.
مسعود بارانی خاطر نشان کرد: شهرستان قشم رتبه اول صید ساردین و متو در کشور 
را دارا است و این شهرستان بیش از ۷۰ درصد از صید ماهیان سطح زی ریز استان را به 

خود اختصاص داده است.
بارانی با اشاره به قدمت و اهمیت بندر صیادی باسعیدو گفت: این بندر صیادی با حدود 
۱۵۰ فروند شناور صیادی و بیش از ۸۶۰ نفر صیاد بخش قابل توجه ای از فعالیت صید 

و صیادی دستان را به خود اختصاص داده است.
وی با تشکر از حمایت های خوب سازمان شیلات ایران و استانداری هرمزگان گفت: 
خوشبختانه اهتمام خوبی برای ساماندهی، توسعه و بهسازی بنادر صیادی با توجه به 

اهمیت آن دیده می شود که بی تردید نتایج خوبی را شاهد خواهیم بود.

مدیرکل شیلات هرمزگان خبر داد:
شروع عملیات لایروبی بندر باسعیدو
 با اعتباری بالغ بر 122 میلیارد تومان

اقتصاد کیش -   رییس اداره بازرگانی تعاون روستایی هرمزگان گفت: به دنبال پیگیری 
صورت گرفته و اهتمام سازمان مرکزی تعاون روستایی کشور، همه بهای لیموترش 

باغداران هرمزگانی به مبلغ یک هزار و ۴۸۵ میلیارد ریال به حساب آن ها واریز شد.
محمدرضا ماندگاری با اعلام این خبر به رسانه ها افزود: شهریورماه امسال طی ۲ مرحله 
بیش از یک هزار و ۵۷۰ میلیارد ریال از مطالبات لیموترش به حساب کشاورزان این 
استان واریز شد و در مرحله نهایی نیز افزون بر ۲۸۰ میلیارد ریال به حساب آن ها واریز 
شد. وی بیان کرد: امسال به منظور حمایت از لیموکاران بیش ۱۴ هزار و ۲۰۰ تن محصول 
از باغداران رودان و میناب باتوجه به اندازه و کیفیت محصول در سه نوع درجه یک، 
درجه ۲ و درجه سه به ترتیب با قیمت ۱۰۰ هزار ریال، ۸۰ هزار ریال و ۷۰ هزار ریال با 

نظر کمیسیون به صورت توافقی از کشاورزان استان خریداری شد.
رییس اداره بازرگانی تعاون روستایی هرمزگان اظهارکرد: با افزایش حجم لیموترش 
و کاهش قیمت این محصول و سوءاستفاده برخی دلالان، دولت خرید توافقی را در 
دستورکار قرار داد که باتشکیل کارگروه خرید توسط مدیریت تعاون روستایی استان و 
راه اندازی چهار مرکز خرید در شهرستان های رودان و میناب با مباشرت اتحادیه تعاون 

روستایی خلیج فارس به نحو مطلوبی انجام شد.
ماندگاری با اشاره به اینکه در سال های آینده در جهت حمایت از لیموکاران در صدد 
راه اندازی کارخانه های فرآوری آبلیموگیری یا کنستاتره هستیم، یادآورشد: پرداخت 
به موقع مطالبات کشاورزان و باغداران از اولویت های تعاون روستایی است که باید در 

جهت حمایت از تولید داخلی در سریع ترین زمان ممکن انجام شود.
خرید توافقی لیموترش در استان هرمزگان روزانه به میزان ۵۰۰ تا ۸۰۰ تن از ۱۲ مردادماه 
امسال همزمان با فصل برداشت این محصول آغازشد و تا ۱۲ شهریورماه ادامه داشت، 

اما باتوجه به درخواست باغداران، تا ۱۳ شهریورماه تمدید شد.
براساس اطلاعات منتشره، وسعت زمین های کشاورزی هرمزگان ۱۶۵ هزار هکتار با 
تولید سالانه افزون بر۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تن محصول باغی و زراعی و یک میلیون و 
۶۵۰ هزار تن محصول سبزی و صیفی خارج از فصل تاثیر بسزایی در تنظیم بازار این 

محصولات در فصل های پاییز و زمستان در کشور دارد.
استان هرمزگان با داشتن پنج قطب مهم کشاورزی در طول سال و تولید انواع محصولات 
کشاورزی و باغی خارج از فصل، داشتن ظرفیت دروازه های صادراتی، نقش راهبردی 
در رونق و جهش تولید برعهده دارد.هرمزگان دارای ۱۲ هزار هکتار باغ لیموترش است.

 

همه مطالبات لیموکاران هرمزگانی 
پرداخت شد

اقتصاد کیش -    دبیر ششمین همایش "فولادی شو" و مدیر توسعه محصولات فولاد 
هرمزگان گفت: دستاوردهای رویداد علمی - صنعتی فولادی شو نشان داد بندرعباس 
در مسیر تبدیل شدن به کانون فعالیت شرکت های دانش بنیان جنوب و جنوب شرق 

کشور است.
شاهین زارع افزود: به گفته شرکت کنندگان در این رویداد و کارشناسان و مدیران صنایع 
فولادی و ارائه کنندگان ایده های دانش بنیان، طرح ها و مباحث ششــمین همایش 

فولادی شو نسبت به پنج دوره قبلی ارتقای کیفی و علمی قابل توجهی داشته است.
وی ادامه داد: از سوی دیگر راهبرد جغرافیایی صنعتی کشور نیز در هرمزگان تعریف 
شــده اســت که پیش بینی تولید سالانه ۱۱۰ میلیون تن فولاد در منطقه ویژه، استقرار 
و توســعه صنایع پالایشگاهی و دیگر شاخه های صنعت، زمینه مناسبی برای تبدیل 

بندرعباس به مرکز فعالیت شرکت های دانش بنیان جنوب کشور است.
زارع با اشاره به استقبال گسترده و حضور ۲۰ شرکت دانش بنیان از استان های هرمزگان، 
کرمان، سیستان وبلوچستان و فارس در این رویداد خاطرنشان کرد: ۲ طرح از هرمزگان 
شامل ایده های عملیاتی در حوزه فناوری اطلاعات )آی تی ( و موتورهای الکتریکی از 
جمله طرح هایی بود که مورد توجه فولاد هرمزگان قرار گرفت و پس از طی فرآیندهای 

تعریف شده، تعامل لازم برای استفاده از آنها انجام خواهد شد.
دبیر همایش فولادی شو محیط زیست و تولید فولاد سبز، توسعه محصولات و فناوری، 
بهره گیری از مواد پیشــرفته و اســتفاده از دانش های نوظهور را از اولویت های فولاد 
هرمزگان در همکاری با شــرکت های دانش بنیان اعلام کرد.رویداد »فولادی شو« به 

میزبانی شرکت فولاد هرمزگان در بندرعباس برگزار شد.

 دبیر همایش »فولادی شو«:

بندرعباس بهترین کانون 
دانش بنیان های جنوب کشور است

اقتصاد کیش -    مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان با 
اشاره به اینکه حدود هفت درصد جمعیت روستاهای 
زیر۲۰ خانوار استان شبکه آبرسانی ندارند، گفت: این 
روستاها منبع آبی ندارند و به دلیل سخت گذر بودن، 

امکان شبکه لوله کشی برای آن ها فراهم نیست.
عبدالحمیــد حمزه پور با اشــاره به اینکه بیش از ۹۵ 
درصد مشــترکان استان از شــبکه و تاسیسات آبی 
برخوردار هستند، افزود: بخشی از این روستاها به ویژه 
در تابستان که منابع آبی آن ها خشک می شود، با تانکر 

به صورت سیار آبرسانی می شوند.
وی ادامه داد: حدود ۴۰ تا ۵۰ گستره استان هرمزگان 
به دلیل شرایط زمین شناسی و شرایط جغرافیایی، چه 
بارندگی داشته باشد و چه نداشته باشد، چیزی به اسم 
آب زیرزمینی، سطحی و شیرین وجود ندارد؛ از شهر 
بندرعباس گرفته تا مناطق غرب استان و تمامی جزایر 
از جمله قشم به علت اینکه در بالادست این مناطق، 
گنبدهای نمکی وجود دارد بنابراین بارش هایی که از 
بســتر این گنبدها عبور می کند، پایین دست آن آب 
شور است. مدیرعامل آبفا هرمزگان ابراز کرد: پیش از 
این دشت  کهورستان در بندرخمیر، دشت حمیران و 
گزیر در بندرلنگه و دشت پارسیان داشتیم اما به خاطر 
برداشت های بیش از حد و بی رویه، این دشت ها شور 
شده اند و کشاورزان در این مناطق در محل چاه های 
کشاورزی شان، آب شیرین کن گذاشته اند که البته کار 
فنی و کارشناسی درستی هم نیست و جزو معضلات 

استان به شمار می رود.
حمزه پور گفت: همچنین در شــرق هرمزگان نیز در 
شهرستان های میناب، سیریک و تمامی بخش های 
غربی شهرستان جاســک، هیچ آب شیرینی وجود 
ندارد، بنابراین در اســتان ما بیش از ۹ ماه از ســال با 
گرمای بیش از حد هوا مواجه هستیم و در فصل گرما 
نیز مصرف آب بیش از ۷۰ تا ۸۰ درصد به خاطر تعریق 

و نیاز آبی که مردم دارند، افزایش پیدا می کند.
وی اظهار کرد: بنابراین در استانی همچون هرمزگان 
با گســتردگی و جمعیت زیادی که در روستاهای آن 
پراکنده است و بیش از یک هزار و ۸۰۰ روستا در استان 
متمرکز هستند؛ این شــرایط کار دولت را در حوزه 

زیرساختی همچون تامین آب دشوار کرده است.
این مسوول ادامه داد: با همه این مسائل و مشکلاتی که 
به خاطر ساختاری و طبیعی استان با آن مواجه است، 
نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران بعد از انقلاب 
توجه و اقدامات بســیار بزرگ و شــایانی در بخش 
زیرساختی حوزه آب بویژه در دولت سیزدهم انجام 
داده و شخص استاندار نیز یکی از اولویت های اصلی 
آن در حوزه آب بوده که از طریق دولت، وزارت نیرو 
و در استان این امر را به صورت ویژه پیگیری می کنند.

وی، هرمزگان را جزو استان های کم بارش در کشور با 
میانگین بارندگی سالانه )در سال های پربارش حدود 
۱۸۰ میلی متــر و کم بارش کمتــر از ۱۰۰ میلی متر( 
عنوان کرد که حدود ۲ ســوم میانگین کشــوری را 

تشکیل می دهد. حمزه پور ادامه داد: میانگین سالانه 
بارش های دنیا بیش از ۸۵۰ میلی متر است اما با توجه 
شرایط اقلیمی و گرم و خشک ایران، میزان بارندگی 
حدود ۲۴۰ تا ۲۵۰ میلیمتر کمتر از یک سوم میانگین 
جهانی است و این خود به خود، موضوع دسترسی به 
تامین آب و موضوع آب شیرین و قابل آشامیدنی برای 
مردم را سخت می کند. به گفته وی، با وجود کاهش 
میزان ۵۰ درصدی بارش در ســال آبی جاری نسبت 
به مدت مشابه سال قبل در استان، اما با برنامه ریزی و 
انجام مجموعه اقدامات کوتاه مدت و تحقق بخشی 
از اقدامات میان مدت و بلند مدت، مشکلات کم آبی 

و تنش های آبی در تابستان امسال به حداقل رسید.
درحال حاضر سالانه ۲۵۰ میلیون مترمکعب از منابع 
مختلف برای تامین آب آشــامیدنی مردم هرمزگان 
تولید، انتقال و توزیع می شود؛ از این میزان ۴۰ درصد 
از طریق چاه ها، ۳۵ درصد از طریق آب شیرین کن ها و 
۲۵ درصد نیز از محل منابع سدها و بخشی از چشمه ها 

است

امکان شبکه آبرسانی برای هفت درصد جمعیت 
روستایی هرمزگان فراهم نیست

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان:


